
 

 

Wat doen begeleiders om mensen met een 
verstandelijke beperking te helpen bij 

gezond leven 

Waar gaat dit onderzoek over? 

Mensen met een verstandelijke beperking hebben hulp nodig van hun begeleiders 
om gezond te leven.  
Met gezond leven bedoelen we: gezond eten, drinken en bewegen. 

● Begeleiders hebben gezegd dat ze het moeilijk vinden om mensen met een 
verstandelijke beperking aan te moedigen om gezond te leven. 
 

● Er zijn verschillende manieren om te helpen.  
Dit noemen we gedragsveranderingstechnieken.  
Er bestaan 40 gedragsveranderingstechnieken. 
Een voorbeeld hiervan is: uitleggen hoe iemand iets kan doen. 
 

● Begeleiders gebruiken de manieren om aan te moedigen nog niet altijd.  
Ook zijn de manieren om te helpen misschien moeilijk voor mensen met een 
verstandelijke beperking. 
 

● We weten nog niet of de manieren van helpen ook gebruikt kunnen worden bij 
mensen met een matige tot zeer ernstige verstandelijke beperking. 

Wat hebben we gedaan? 

We hebben gekeken hoe begeleiders helpen bij gezond leven. 
De begeleiders werken bij verschillende zorgorganisaties. 
We hebben begeleiders gefilmd op drie verschillende dagen. 
We hebben de films terugggekeken en geteld welke manieren om aan te moedigen 
werden gebruikt. 

Wat hebben we gezien?  

Alle begeleiders gebruiken manieren om te helpen bij gezond leven. 
Van alle manieren die er zijn om bij gezond leven te helpen hebben begeleiders de 
meeste gebruikt. 

 



 

 

Er is ook gekeken naar twee andere manieren om te helpen: 

● ‘Dat je iets samen doet’, en 

● ‘De begeleider verplaatst iemand zelf of voorwerpen’. 
Voorwerpen zoals: een beker op een dienblad.  

Deze manieren zijn het meest gebruikt: 

● Vertellen hoe iemand iets heeft gedaan. 
● Uitleggen hoe iemand iets kan doen. 
● Dat je iets samendoet. 
● Iets zeggen of geven nadat iemand iets goeds heeft gedaan. 
● Iets zeggen of geven om door te gaan waar iemand mee bezig is. 
● De begeleider verplaatst iemand zelf of voorwerpen. 

Voorwerpen zoals: een beker op een dienblad. 
● Kleine stappen voor gezond leven bedenken en doen. 
● Gezond leven samen oefenen. 
● Gezond leven voordoen. 

Tot slot: 

Begeleiders gebruiken verschillende manieren om te helpen bij gezond leven. 
9 manieren worden het meest gebruikt. 
Mensen die meer hulp nodig hebben krijgen ook andere hulp bij gezond leven. 

Bijvoorbeeld:  

● ‘Dat je iets samen doet’, en 

● ‘De begeleider verplaatst iemand zelf of voorwerpen’. 
Voorwerpen zoals: een beker op een dienblad.  

Het kan begeleiders helpen om ze te vertellen dat ze al veel goed doen. 
Dit geeft ook vertrouwen. 
Zeker omdat we weten dat begeleiders het moeilijk vinden om mensen met een 
verstandelijke beperking te helpen bij gezond leven. 
We weten nog niet of deze manieren om te helpen bij gezond leven ook goed 
werken. 
Dat moeten we nog onderzoeken. 
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